
RO.0012.3.4.2023 
Protokół Nr 38/2023 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk 
w dniu 16 maja 2023 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk  zostało zwołane przez Pana Pawła 
Wysockiego – Przewodniczących Komisji Rewizyjnej, z następującym porządkiem 
posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022r, sprawozdania 

finansowego za 2022 rok wraz z Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 
zapoznanie się z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

1) wyrażenie opinii w tej sprawie - (punkt wspólny z Komisją Rozwoju Gospodarczego 
Oświaty Budownictwa  i Transportu); 

2) wystąpienie z wnioskiem o udzielenie bądź nie udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Brańsk.  

4. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.     
                                                                                                         
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1000 i trwało do godz. 1108  (w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk) 
                                                                                                                   
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej:  
Stan członków – sześciu - obecni wszyscy: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 
2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  
4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  
5) Józef Szpakowski  Członek Komisji  
6) Tadeusz Krasowski  Członek Komisji    

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta Gminy Brańsk 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 

5. Członkowie Komisji RGOBiT (odrębna lista obecności przy protokole Komisji)  
 

Ad.1 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki otworzył posiedzenie 
powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność posiedzenia     
i podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2 Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian.  
Wobec braku wniosków zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia: radni               
w głosowaniu jawnym przy 6 członkach biorących udział w głosowaniu: głosami 6 –„za”, 
„przeciw” – 0,  „wstrzymujących się”  – 0 przyjęli porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022r, sprawozdania 

finansowego za 2022 rok wraz z Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 
zapoznanie się z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

1) wyrażenie opinii w tej sprawie - (punkt wspólny z Komisją Rozwoju Gospodarczego 
Oświaty Budownictwa  i Transportu); 

2) wystąpienie z wnioskiem o udzielenie bądź nie udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Brańsk.  

4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad.3 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy, sprawozdania finansowego 
za 2021 rok wraz z Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz zapoznanie się                
z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego (punkt realizowany 
wspólnie z Komisja RGOBiT) (sprawozdania radni otrzymali w wersji elektronicznej na 
tablety), w wersji papierowej stanowią załączniki do sprawy RO.0002.4.2023 w teczce 
„Sesje rady gminy”: 
 
   Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska przedstawiła ważniejsze informacje z zakresu 
wykonania budżetu w 2022 r.: 
 
„Budżet Gminy Brańsk na 2022 rok został uchwalony na sesji Rady Gminy w dniu            
30 grudnia 2021 roku, uchwałą Rady Gminy Nr XXV/205/2021 i wynosił:  
 po stronie dochodów 25 546 000,-zł  
 po stronie wydatków 28 682 000,-zł  
 
   Rada Gminy w ciągu roku dokonała ośmiokrotnie zmian w budżecie zwiększając 
dochody o 3 779 555,-zł i wydatki o 3 494 914,-zł. Wójt dokonał łącznie dwudziestu 
siedmiu zmian budżetu, które dotyczyły zwiększeń budżetu łącznie o 4 689 916,-zł,           
w związku z otrzymaniem dotacji celowych.  
W rezultacie dokonanych zmian budżet gminy na koniec roku 2022 wyniósł:  
 po stronie dochodów – 34 015 471,-zł  
 po stronie wydatków – 36 866 830,-zł  
 
   Przyznano w 2022 roku gminie dotacje na zadania zlecone w łącznej kwocie                   
6 505 492,-zł,  z czego wydatkowano 6 334 611,-zł, co stanowi 97,8%. 
 
Struktura dochodów 

Wyszczególnienie  Kwota  
 

Struktura (%)  

Dochody ogółem  34 494 994  
 

100%  

w tym:  

Subwencje  10 611 443  
 

30,76%  

Dotacje i środki pozabudżetowe  13 428 855  
 

38,93%  

w tym na inwestycje:  3 125 544  
 

9,06%  

Dochody podatkowe i opłaty  8 825 813  
 

25,59%  

Opłaty za usługi (sprzedaż wody i ścieków, 
wynajem sprzętu)  

1 318 860  3,82%  

Pozostałe dochody  310 023  
 

0,90%  



   Na plan dochodów 34 015 471,-zł – wykonanie wyniosło 34 494 994,40zł, co stanowi 
101,41%.  
 
W strukturze wydatków: 

 Wynagrodzenia i pochodne – 10 700 248,83zł – 31,31%,  

 Dotacje dla jednostek organizacyjnych – 643 000,00zł – 1,88%,  

 Dotacje dla innych jednostek – zł 1 314 882,78zł – 3,85%,  

 Dotacje dla mieszkańców – 1 775 339,04zł – 5,19%,  

 Wydatki inwestycyjne – 3 367 751,88zł – 9,85%  

 Pozostałe wydatki – 16 378 564,91- 47,92%.  
 

Plan 36 866 830,-zł – wykonanie 34 179 787,44zł, co stanowi 92,71%. 
 
   Na koniec 2022 roku budżet zamknął się nadwyżką w wysokości 315 206,96zł.  
Skutki obniżenia maksymalnych stawek podatków przez Radę Gminy spowodowały 
zmniejszenie dochodów w wysokości 148 040,99zł, z czego: w podatku od środków 
transportowych – 121 923,-zł, w podatku od nieruchomości – 26 117,99zł.  
Skutki udzielonych ulg i zwolnień spowodowały obniżenie dochodów w wysokości          
263 400,85 zł, w tym: z podatku osób fizycznych – 262 539,95zł, z podatku osób prawnych 
– 860,90zł. Zastosowane obniżenia górnych stawek podatkowych i udzielania ulg                
i zwolnień powodują jednocześnie obniżenie subwencji z budżetu państwa.  
Na koniec 2021r. gmina posiadała zadłużenie w wysokości 1 972 418,-zł wobec Banku 
Spółdzielczego w Brańsku. W 2022r spłacono po cztery raty kredytów i pożyczki w łącznej 
kwocie 946 960,-zł, w związku z powyższym zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2022r. 
zmniejszyło się i wynosiło 1 025 458,-zł.  
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła dochody i wydatki w poszczególnych działach 
budżetu. 
   Rezerwę ogólną w kwocie 220 000,00zł, rozdysponowano całą kwotę, w tym:                 
13 300,00zł na opłacenie kary nałożonej na gminę przez KAS, 17 377,00zł na materiały do 
usuwania awarii wodociągowych, 543,00zł na opłatę podatku od środków transportowych,             
193 422,00zł na wypłatę odszkodowania i odsetek wynikających z wyroku sądowego,        
5 000,-zł na opłaty dla Wód Polskich.  
   Rezerwę celową na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego planowano        
w wysokości 80 000,-zł, rozdysponowano 13 515,-zł na zakup materiałów, 10 000,-zł na 
wynagrodzenia bezosobowe dla osoby zatrudnionej do tłumaczenia z języka ukraińskiego, 
w związku z kryzysem uchodźczym. 
W dalszej części Skarbnik Gminy przedstawiła realizację zadań z funduszu sołeckiego 
oraz  zadania inwestycyjne.  
   Skarbnik Gminy przedstawiła także Uchwałę Nr RIO.II-00321-27/2023 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 29 marca 2023r. w sprawie wyrażenia opinii              
o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 
rok. Opinia pozytywna z uwagami w uzasadnieniu do opinii, sprawozdanie finansowe za 
rok 2022, informację o stanie mienia komunalnego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zapytał odnośnie udzielonej 
pomocy Powiatowi Bielskiemu, dlaczego RIO w taki sposób zapisała uwagę? 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w 2021r gmina uchwalając budżet podjęła dodatkowa 
uchwałę o przekazaniu tej pomocy. W ciągu roku były podejmowane zmiany do budżetu     
i udzielono Powiatowi pomocy jeszcze na 300tys. zł, umknęła uwadze ta uchwała na 



300tys. zł. Podejmując zwiększenie dotacji na drogę w kierunku Markowa, umknęła nam ta 
dodatkowa uchwała.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zapytał w jaki sposób można to 
wyprostować? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że tego nie trzeba już prostować, to jest uwaga na 
przyszłość. 
 
   Dalej Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zapytał, czy gmina ma 
pomysł na ściąganie zadłużenia, za gospodarowanie odpadami komunalnymi? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zasady są takie jak w ordynacji podatkowej do sciągania 
podatków, co jest możliwe jest robione, a zwiększona kwota wynika z podwyższonej 
stawki opłaty. 
 
   Zastępca Wójta poinformowała o planowanych kontrolach dotyczących sposobu 
segregacji śmieci, maj, pod  koniec maja i w czerwcu. 
Zaznaczyła, że Firma kontrolująca, do protokołów z kontroli dołącza zdjęcia, na których 
jest widoczne, co było źle posegregowane. 
 
  Radni natomiast mieli zastrzeżenia, co do odbioru przez Firmę odpadów 
posegregowanych, iż worki wrzucane są do jednej komory zamiast do odrębnych i pytali     
o kontrolę firmy przez pracowników urzędu i czy firma rozlicza się  na podstawie  wagi 
odpadów? 
 
   Zastępca Wójta wyjaśniła, że w samochodach odbierających odpady komunalne 
powinny być komory odrębne na szkło, tworzywo sztuczne itp.  
Wójt Gminy natomiast poinformował, że kontrola samochodów firmy odbierającej odpady 
niczego nie wykazała i ważne jest, że firma nie podniosła stawki za odbiór odpadów. 
 
Radny Półtorak nadmienił, że nie zwiększono opłaty, ale zmniejszono ilość odbiorów. 
 
Wójt Gminy poinformował, że odpady wielko gabarytowe będą odbierane przez Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów w Brańsku.  Zastępca Wójta dodała, ze raz do roku będzie 
ogłoszona zbiórka. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki zwrócił uwagę, że cena za odbiór 
odpadów byłaby jeszcze mniejsza, gdyby inne firmy przystępowały do przetargu. 
 
Po dyskusji powrócono do wykonania budżetu gminy za 2022r.  
 
   Wszystkie Komisje Rady stwierdziły, że dane zawarte w przedstawionym sprawozdaniu 
opisowym z wykonania budżetu gminy za 2021 rok są zgodne z uchwałą budżetową na 
2021r. po zmianach oraz danymi zawartymi w przedstawionych sprawozdaniach. 
 
   Po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za rok 2022 Komisja Rozwoju Gospodarczego, Oświaty Budownictwa i Transportu            
w głosowaniu jawnym głosami 6 –za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0, w obecności       
6 członków Komisji, (w trakcie głosowania nieobecna Radna Grażyna Płonowska) 
pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy Brańsk za 2022r. (Opinia Nr 58/2023    



o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 2022 rok stanowi załącznik do oryginału 
niniejszego protokołu). 
 
   Komisja Rewizyjna Rady Gminy Brańsk po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022 w głosowaniu jawnym głosami 5 –za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0, w obecności 5 członków Komisji, (w trakcie 
głosowania nieobecny Radny Mariusz Półtorak)  pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budżetu gminy Brańsk za 2022r.  
 
Następnie Komisja Rewizyjna zawnioskowała o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium. 
   Wniosek został poddany pod głosowanie i przyjęty stosunkiem głosów – głosowało         
6 członków Komisji Rewizyjnej: oddano 5 głosów „za”, głosów przeciw –„0”, 
wstrzymujących – „1”.    
 
   Wniosek wraz z opinią (Uchwała Nr 2/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk         
z dnia 16 maja 2023r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Brańsk za 2022 rok łącznie z Opinia Nr 59/2023 o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 
2022 rok, stanowi załącznik do oryginału niniejszego protokołu). 
 
   Komisja Rewizyjna przedłożyła do Rady Gminy Brańsk wniosek o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2022r. 
 
Ad.4 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej        
o godz. 1108 zamknął posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:        Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

/-/Alina Adamczyk            /-/ Paweł Wysocki 


